
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-05-24, § 24 

 

 Tid Torsdagen den 24 maj 2012 kl 16.30 – 17.00 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 4 juni 2012 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Martin Hansson 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Peter Abelin (M) för Datevig Mardirossian Lönn (M) 

Christoffer Kuckowski (M) för Annika Davidsson (M) 

Inga-Lill Larsson (M) för Jonas Naddebo (C) 

Hampus Rubaszkin (MP) för Emilia Hagberg (MP) 

  

Ersättare:  

 

Christer Svärd (M)  

Charlotta Schenholm (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hanna Helsing (S)  

Maria Antonsson (MP)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Ted Ell, 

Åse Geschwind, Lars Jolérus, Mattias Lundberg, Ulla Ritzén, Anne Rådestad och 

Marita Söderqvist samt personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-13 och biträdande 

borgarrådssekreteraren Martin Savén från roteln. 

 

 

 



  

 § 24 

Utredningar av eken på Oxenstiernsgatan - Redovisning av 

metoder 
Dnr T2012-520-02105 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner kontorets redovisning. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som svar 

 på skrivelser. 

 

Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 26 april 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Martin Hansson m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Miljöpartiet har sedan i oktober 2011, då det kom till vår kännedom att eken på 

Oxenstiernsgatan var föremål för fällning, försökt att få information från 

kontoret kring bakgrunden och utvecklingen av ärendet. Mycket av 

informationen kring ärendet har dock delgivits oss via media istället för från 

kontoret vilket inte varit helt optimalt. Med anledning av ekens stora värden 

borde en mer grundlig rapport ha tagits fram innan beslut om fällning. 

 

Miljöpartiet har i två skrivelser ställt frågor med anledning av fällningen av eken 

på Oxenstiernsgatan. Flera av våra frågor är ännu obesvarade av kontoret, och vi 

ber därför att kontoret skyndsamt återkommer med svar på följande frågor: 

 

Skrivelse 2011-11-24 

- att redogöra för vilka riskbedömningar som ligger till grund för beslutet 

 om fällning. 

 

Skrivelse 2011-12-15 

- Vad låg till grund för beslutet att helt stänga av Oxenstiernsgatan för 

 trafik? 

- Vilka konsekvenser fick avstängningen för trafiken? 

- Har PR-konsulter (kommunikationskonsulter) varit inkopplade i frågan 

 om TV-eken? Till vilken kostnad? 

 

Särskilt uttalande lämnas av Malte Sigemalm m.fl. (S) enligt följande: 

 



  

I detta ärende redovisas inte de utredningar och undersökningar som genomförts 

av de grupper inom området som arbetat för ekens bevarande, utan enbart 

utredningar som beställts från kontorets sida. Bara två av dessa utfördes före 

fällningen, övriga har beställts i efterhand. En fullständig redovisning förutsätter 

att också analyser av de sk oberoende undersökningarna redovisas. 

 

Vi vill även hänvisa till Ulla Hamilton och Kristina Alvendals svar till 

Naturvårdsverket ang remiss ”Åtgärdsprogram för särskilt skyddsvärda träd i 

Kulturlandsskap” Dnr 304-778/2010 Skrivelse 35 i Kommunstyrelsen, med 

hänvisning till beslut om fällning av den nu fd aktuella eken. 

 

Vi välkomnar förslaget att skydda riktigt gamla träd. Genom att bevara gamla, 

stora träd ökar man inte bara kultur- och naturvärdena i staden, utan även 

upplevelsevärdena i medborgarnas närmiljö. Genom bevarandet av stora träd 

som utgör stommen i flera av våra biotoper kan ”färdiga” naturparker vinnas, 

vilket skulle vara en vinst både ur drifts- och anläggningssynpunkt samtidigt 

som de överensstämmer med målen för bevarandet av Mälardalslandskapets 

särdrag. Ett sådant synsätt har präglat stadens förvaltningar historiskt och skapat 

det vi idag kallar typiska Stockholmsmiljöer såsom Norr Mälarstrand, 

Rålambshovsparken och Fredhällsparken med tillhörande bebyggelse. Vi stödjer 

Naturvårdsverkets förslag till åtgärdsplan och instämmer i 

stadsledningskontorets analys att mot bakgrund av det betydande och 

strukturerade arbete som lagts ned av staden för att inventera, bevara och skydda 

värdefulla biotoper står staden väl rustad för att möta programmets mål. För att 

nå hela vägen fram i arbetet med att bevara träden måste stadens förvaltningar 

samarbeta i större utsträckning i dessa frågor och en större hänsyn måste tas till 

skyddsvärda träd vid olika exploateringar. Det är tydligt att detta kommer att 

innebära en del kostnader för staden men fördelarna överväger detta. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


